
 

 

Zápis z 8. zasedání Akademického senátu FIS 

konaného dne 18. 6. 2025 

 
Přítomni: Borovička, Buchalcevová (online), Charvát, Chudán, Kaspříková, Langhamrová,  

Malínek, Morová,  Pavlíček, Potančok (online), Radváková, Sixta, Staněk 

 

Omluveni: Fales, Ivanega, Löster,  

 

Hosté: Fischer (děkan), Chlapek (proděkan), Vltavská (proděkanka), Stárek (bývalý senátor), 

Helman (senátor AS VŠE za FIS) 

 

Zasedání probíhalo hybridní formou v místnosti NB 473 a online prostřednictvím MS Teams. 

O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS dle jednacího řádu, a to postupně 

po projednání jednotlivých bodů. 

 

Na začátku zasedání předsedající senátorka Langhamrová konstatovala, že je přítomno 13 členů 

senátu, a tedy AS je usnášeníschopný. 

 

Program: 

1. Přijímací řízení do anglických studijních programů pro akademický rok 2026/27 

2. Vyhlášení voleb děkana Fakulty informatiky a statistiky VŠE 

3. Různé 

 

Předsedkyně dala hlasovat o programu, který byl předem zaslán. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

Program byl schválen. 

 

 

1. Přijímací řízení do anglických studijních programů pro akademický rok 2026/27 

 

Děkan Fischer v úvodu informoval senát o potřebě propagace anglických studijních programů, 

přičemž zdůraznil důležitost zahájení marketingových aktivit s dostatečným předstihem. 

Z tohoto důvodu jsou podmínky přijímacího řízení do anglických studijních programů 

schvalovány dříve než do českých studijních programů.  

 

Následně proděkanka Vltavská vysvětlila změny v předkládaných materiálech týkajících se 

podmínek přijímacího řízení oproti minulému roku. 

 

V diskusi se senátorka Kaspříková dotazovala na podobu přijímací zkoušky a požadovanou 

úroveň vstupních znalostí uchazečů. Na dotaz reagoval děkan Fischer i proděkanka Vltavská – 

uvedli, že se kontinuálně pracuje na podobě příjímacího řízení i na opatřeních ke zvýšení 

připravenosti přijatých studentů, například prostřednictvím intenzivního kurzu odborné 

angličtiny. Případná výraznější změna podmínek přijímacího řízení bude spojena s novými 

akreditacemi anglických studijních programů. 

 



 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na bakalářské studium FIS na 

akademický rok 2026/2027 ve studijním programu vyučovaném v anglickém jazyce. 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje podmínky přijímacího řízení na magisterské studium FIS na 

akademický rok 2026/2027 ve studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce. 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

2. Vyhlášení voleb děkana Fakulty informatiky a statistiky VŠE 

 

Místopředseda Pavlíček se ujal slova a představil návrh na vyhlášení voleb kandidáta na funkci 

děkana. Vysvětlil navržené časové rozvržení jednotlivých kroků volebního procesu s ohledem 

na začátek zimního semestru. Zdůraznil důležitost vytvoření dostatečného prostoru pro veřejné 

prezentace i případná další kola volby. 

V následné debatě senátor Helman vyjádřil obavu, že stanovené lhůty mohou být příliš krátké 

pro hlubší veřejnou diskusi o kandidátech. Navrhl zvážit jejich prodloužení a přesunutí samotné 

volby na pozdější termín – například listopad nebo prosinec. 

Na to reagoval senátor Staněk s vysvětlením, že stanovené termíny dvojnásobně přesahují 

stanovené minimum, a podle jeho názoru tak dávají dostatek prostoru pro dostatečnou diskusi. 

Děkan Fischer připomněl, že při minulých volbách byl termín voleb posunut kvůli jeho tehdejší 

zdravotní indispozici. Nyní by doporučil včasnější konání voleb. Došlo by tak ke zkrácení 

období nejistoty ohledně budoucího směřování fakulty. Zdůraznil také potřebu kontinuity 

vedení fakulty v určitých tématech a potřebu dostatečného času na hladké předání agendy mezi 

stávajícím a novým vedením. 

Senátorka Radváková podpořila, aby proběhlo více diskusních setkání s kandidáty. 

Předsednictvo v reakci přislíbilo uspořádání diskuse, která bude následovat po veřejných 

prezentacích. 

Senátor Borovička poukázal na skutečnost, že poslední čtyři volby děkana se uskutečnily v 

prosinci či lednu. Tento tradující se termín nabízí potenciálním kandidátům větší prostor pro 

formování programu, osobnostní profilaci. Také se přiklání k větší diferenci mezi vyhlášením 

voleb a jejich konáním za účelem poskytnutí dostatečného prostoru pro diskusi kandidátů. 

Vznesl proto následující alternativní návrh harmonogramu, který nabízí adekvátní prostor i pro, 

v rozpravě zmíněná, případná další kola voleb: vyhlášení voleb 20. 10. 2025, veřejná prezentace 

12. 11. 2025, volba děkana 26. 11. 2025. 

V debatě zazněly i další hlasy - proděkan Chlapek obhajoval navržený harmonogram 

negativní zkušeností z volby rektora. Senátorka Kaspříková doporučila větší prostor pro 



 

 

prezentaci kandidátů, tedy širší časové období mezi vyhlášením a volbou. Senátor Sixta se 

spřízněně vyjádřil k posunutí termínů pro značnou exponovanost měsíce října.  

Předsedkyně dala hlasovat o návrzích v pořadí jejich podání. V případě neschválení prvního 

návrhu by byl připraven nový návrh dle termínů navržených senátorem Borovičkou. 

Návrh usnesení o vyhlášení voleb: 

AS FIS vyhlašuje volby kandidáta na funkci děkana Fakulty informatiky a statistiky Vysoké 

školy ekonomické v Praze pro funkční období od 1. 3. 2026.  

• Lhůta pro podávání přihlášek uchazečů o funkci děkana: do 22. 9. 2025 do 12:00. 

• Veřejná prezentace kandidátů: 8. 10. 2025 v 16:00. 

• Zasedání AS FIS VŠE s volbou kandidáta na funkci děkana: 22. 10. 2025 od 8:30. 

Přihlášky uchazečů o funkci děkana FIS se odevzdávají v zalepené obálce, označené „Volba 

kandidáta na funkci děkana Fakulty informatiky a statistiky Vysoké školy ekonomické v 

Praze“, prostřednictvím podatelny VŠE, náměstí Winstona Churchilla 4 v Praze 3, k rukám 

předsedy volební komise. 

Přihlášky uchazečů musí mít písemnou formu a musí obsahovat výslovný písemný souhlas a 

podpis uchazeče se zařazením na volební listinu uchazečů o funkci děkana Fakulty informatiky 

a statistiky Vysoké školy ekonomické v Praze. Přihláška musí obsahovat: 

• Životopis se základními osobními údaji 

• Korespondenční adresu uchazeče 

• Stručnou charakteristiku programových cílů pro funkční období děkana 

V případě uchazeče narozeného před 1. 12. 1971 je součásti přihlášky i souhlas uchazeče s 

doložením předpokladu pro výkon funkce děkana dle zákona č. 451/1991 Sb. 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

9-2-2 

Návrh byl schválen. 

 

Následně proběhla krátká diskuse ke jmenování členů volební komise, ve které vystoupili 

senátoři: Langhamrová, Pavlíček, Sixta, Staněk, Potančok a Borovička. 

 

Návrh usnesení AS FIS  

Akademický senát FIS jmenuje volební komisi pro volby děkana FIS pro období 1. 3. 2026 ve 

složení: PhDr. Ing. Antonín Pavlíček, Ph.D. (předseda), doc. Ing. Adam Borovička, Ph.D., Ing. 

Martin Potančok, Ph.D., Bc. Šimon Charvát. 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

10-0-3 

Návrh byl schválen. 

 



 

 

 

3. Různé 

V rámci diskuse otevřel senátor Sixta otázku formy konání zasedání s volbou děkana. Navrhl, 

aby proběhlo hybridní formou. Senátor Staněk uvedl pozitivní zkušenosti s elektronickým 

hlasováním z jiných akademických orgánů, zejména AS VŠE. Tyto zkušenosti potvrdil i senátor 

Potančok. Děkan Fischer doplnil, že i ve Vědecké radě FIS je tento způsob hlasování pravidelně 

úspěšně využíván. Na základě shody senátorů byl formulován návrh usnesení. 

 

Zasedání opustila senátorka Kaspříková, je přítomno 12 senátorů. 

 

Návrh usnesení: 

AS FIS žádá předsedkyni doc. Langhamrovou, aby zasedání AS FIS 22. 10. 2025, na kterém 

proběhne volba kandidáta na funkci děkana, proběhlo hybridní formou a aby volba kandidáta 

na funkci děkana proběhla prostřednictvím aplikace v informačním systému VŠE. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

12-0-0 

Návrh byl schválen. 

 

Senátorka Radváková iniciovala diskusi k otázce vymezení se vůči článku uveřejněnému na 

portálu IDNES dne 17. 6. 2025, který dle jejího názoru nepřispívá k dobrému jménu školy. Z 

časových důvodů byla diskuse pouze rámcová. 

 

V 9:34 předsedkyně ukončila zasedání. 

 

 

 

 

Zapsal: Staněk     Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 

 


